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〔26〕江苏有线智慧城市智能承载网建设规划

我国智慧城市建设的浪潮对有线电视网络的规划和建设提出了新的更高的要求。本文着重就江苏有线

在智慧城市建设规划过程中关于智能承载网络的总体构架和建设内容进行了较为全面的介绍，可资广电同

行开展“智慧城市”规划、建设和实施时参考。

〔34〕大数据技术在高清媒资系统中的应用研究

对媒资系统而言，在线素材的多少，直接影响着系统资源调用的效率和便捷度，但也需考虑相应的存

储成本、服务器成本、网络和带宽成本。如何在成本和便捷性中间寻找平衡点，是许多电视台都面临的一

个问题。本文介绍上海广播电视台依托大数据技术提出的解决方案，供大家参考。

〔61〕苏州有线“永不停机”业务的研究与实现

为了提高用户缴费的便利性，降低因欠费停机造成的用户流失率，收视费自动代扣不失为一个改善用

户体验的好办法。本文重点介绍了有线网络公司与银联合作，基于有线电视BOSS 系统实施“永不停机”

收视费自动代扣项目的建设方案，值得同行参考借鉴。

〔80〕短波多模多馈天线的工程设计

本文介绍了为某监测中心而设计的用于接收中近距离的短波信号的多模多馈天线，介绍了短波多模多

馈天线的原理，分析了实现多模多馈的馈电网络。针对实际工程的需要，设计出满足实际需求的实体天线。

经工程测试，天线性能指标良好。

〔92〕省级广播电视多业务一体化综合监管平台的设计

广播电视多业务一体化综合监管平台可通过数据共享机制、智能判断机制和关联机制实现统一发布预

警信息、统一指挥调度，极大的提高了监管效率。本文详细介绍省级广播电视多业务一体化综合监管平台

的设计思路，供同行参考。
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〔26〕Planning of Establishment of Jiangsu Cable Intelligent Bearer Network for Smart City

Construction of intelligent city in China has raised higher requirements of planning and construction of CATV network. This 

paper introduces overall structure and construction content in planning of intelligent bearer network. It can be reference for 

planning, construction and implementation of intelligent city.

〔34〕Application of Big Data Technology in HD Media Asset Management

For media asset system, quantity of online material directly affects efficiency and convenience of system resources calls. 

Costs of storage, server, network and bandwidth should be considered. How to balance between cost and convenience is a 

problem faced by many TV stations. This paper introduces Shanghai Radio and TV Station’s solution based on big data for 

everyone’s reference.

〔61〕Research and Implementation of "Never in Arrears" Business in Suzhou CATV

In order to increase convenience of payment and reduce churn rate due to arrears downtime, automatic withholding 

subscription is a good way to improve user experience. This paper introduces construction scheme of "Never in Arrears" 

business based on CATV BOSS system.

〔80〕Engineering Design of Multimode Multifeed SW Antenna

This article describes a monitoring center's multimode multifeed SW antenna for receiving SW signal in middle and close 

range. Principle of shortwave multimode multifeed antenna is introduced, and feed network to realize multimode multifeed 

is analyzed. For the needs of practical engineering, a physical antenna has been designed. After engineering testing, the 

antenna’s performance is good.

〔92〕Design of Provincial Radio and Television Multiservice Integrated Supervision Platform

By mechanism of data sharing, intelligent judging and association, radio and TV multiservice integrated supervision platform 

can realize unified warning information release and unified command and dispatch, and greatly improve the supervision 

efficiency. This paper introduces design thoughts of provincial radio and television multiservice integrated supervision 

platform.
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